
Peste 100 milioane euro - primul concept de
proprietãþi periodice de la noi
(Interviu cu Liliana Filip, director general Blaxy Premium Resort & Hotel)

l Liliana Filip: "În plin sezon avem contractat
aproximativ 50% din complex, iar în extra sezon -
circa 10%"

Reporter: Cum a fost primit con-
ceptul Blaxy Resort?

Liliana Filip: Turiºtii români
obiºnuiþi sã-ºi consume vacanþele
în alte þãri, în sistem turistic similar
cu cel oferit de Blaxy Resort, sunt
încântaþi cã a apãrut ºi în România
acest sistem de petrecere a vacan-
þelor.

Reporter: Cât de deschiºi au fost
românii cu privire la cumpãrarea
apartamentelor periodice?

Liliana Filip: Trebuie sã facem
mai întâi precizarea cã noi avem în
portofoliu de vânzare pachete care
includ locuinþe de vacanþã în si-
stem de proprietate periodicã ºi
pachete de servicii turistice.

Proprietatea periodicã a fost re-
glementatã din punct de vedere
juridic pentru prima oarã în Româ-
nia, prin adoptarea Noului Cod Ci-
vil. Fiind un concept nou, la nivel
naþional, nu suntem încã suficient
de familiarizaþi cu acest sistem,
chiar dacã la nivel mondial el este
foarte bine pus la punct ºi se
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Piaþa imobiliarã

Blaxy Premium Resort & Hotel -
primul concept de proprietãþi pe-
riodice din þara noastrã - este un re-
sort turistic construit în zona locali-
tãþii 23 August, la câþiva km de
Olimp, de peste 100 de milioane de
euro.

Proiectul este prevãzut sã fie ter-
minat în urmãtorii trei ani. Deºi in-
vestiþia iniþialã a fost estimatã la 90
de milioane de euro, dezvoltatorii
proiectului considerã cã suma tota-
lã care urmeazã sã fie cheltuitã pen-
tru realizarea acestui proiect va
depãºi 100 de milioane de euro.

Lucrãrile de construcþie au fost
lansate în anul 2014, iar în vara
anului trecut au fost primiþi primii
turiºti. Suprafaþa totalã a complexu-
lui este de 72.000 de metri pãtraþi,
incluzând mai multe piscine pentru
adulþi ºi copii, kids club, un amfitea-
tru în aer liber, restaurant, baruri,
dar ºi o plajã privatã de aproxima-
tiv 10.000 de metri pãtraþi. La fina-
lul proiectului vor fi construite 7
tronsoane, cu regim de înãlþime de
9-10 etaje ºi un total de 900 de ca-
mere, dar ºi un hotel cu 400 de ca-
mere de 5 stele, o bazã de trata-
ment ºi un centru de afaceri, cu o
salã de conferinþe de 1000 de locuri,
în spatele clãdirilor urmând sã fie
amenajate terenuri sportive.

Din cele 7 tronsoane planificate,
dezvoltatorii proiectului au inaugu-
rat deja trei tronsoane, cu un total
de 540 de camere. Dintre acestea, o
parte au fost contactate în regim de
proprietate periodicã, existând,
acum, peste 3000 de proprietari,
circa 250-300 de camere, clasificate
la trei stele, urmând sã fie închiriate
în regim hotelier, începând cu acest
sezon.

În prezent, lucrãrile continuã, însã
investitorii nu ºtiu dacã sã înceapã
construcþia urmãtorului tronson,
aºa cum era prevãzut, sau sã ridice
o bazã de tratament pentru care dis-
pun de un izvor de apã termalã ºi
pentru care au venit foarte multe
solicitãri din partea turiºtilor.

Liliana Filip, directorul general al
"Blaxy Premium Resort & Hotel",
ne-a acordat un interviu pe margi-
nea acestei investiþii de la malul
Mãrii Negre.



practicã de zeci de ani.
Numãrul mare de clienþi români

care au contractat pânã în prezent
unitãþi în cadrul complexului con-
stituie dovada clarã a deschiderii
cãtre acest concept.

Reporter: Cât la sutã dintre pro-
prietarii periodici sunt din afara þã-
rii?

Liliana Filip: Aproximativ 15%.
Reporter: Care este gradul de

contractare-cumpãrare, în acest
moment, a apartamentelor în re-
gim de proprietate privatã?

Liliana Filip: În plin sezon avem
contractat aproximativ 50%, iar în
extra sezon circa 10%.

Reporter: Adoptarea Legii dãrii
în platã vã afecteazã vânzãrile?

Liliana Filip: Nu considerãm
acest lucru.

Reporter: Care sunt aºteptãrile
dumneavoastrã dupã inaugurarea
serviciilor hoteliere Blaxy?

Liliana Filip: Ne dorim sã îmbo-
gãþim turismul românesc cu încã o
perlã a litoralului Mãrii Negre. De
asemenea, aºteptãm cât mai mulþi
turiºti sã se convingã personal de
potenþialul oferit de Complexul
Blaxy.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare ale resortului Blaxy?

Liliana Filip: În primul rând, fina-
lizarea construcþiilor aferente com-
plexului. Menþionez aici resortul,
un centru de afaceri, un hotel de 5
stele, baza de sãnãtate ºi trata-
ment cu centru SPA, întreþinere ºi
înfrumuseþare, detoxifiere etc.,
precum ºi dezvoltarea unei game
de servicii turistice care sã fie com-
petitive la nivel internaþional, din
punct de vedere calitativ.

Reporter: ªtim cã pe lângã com-
plexul în sine vã doriþi sã amenajaþi
un tunel cãtre plajã pe sub ºinele
de tren ºi un sens giratoriu. Puteþi
sã ne detaliaþi? Care este stadiul
acestor douã proiecte?

Liliana Filip: Ambele proiecte
sunt în curs de derulare, iar pune-
rea lor în practicã va fi fãcutã
împreunã cu autoritãþile publice,
deoarece discutãm despre spaþii
publice, aflate în proprietatea sta-
tului.

Reporter: Aveti în plan ºi alte
proiecte similare?

Liliana Filip: Bineînþeles, dar
vom discuta despre acestea numai
dupã finalizarea proiectului actual.

Reporter: Mulþumesc!
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